
 Protokół Nr XXVII/2009
z dwudziestej siódmej  zwyczajnej sesji Rady Gminy 

Janowiec Kościelny 
odbytej w dniu 30 października  2009 roku w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy w Janowcu Kościelnym 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 10.oo
Obrady sesji zakończono o godz. 14.00.

Podczas obrad sesji przed budynkiem wywieszono flagę narodową,

Zgodnie z art. 20 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie gminnym 
(Dz.U.  Nr  13,  poz.  74  ze  zm.)  Przewodniczący  Rady  Gminy  otworzył 
dwudziestą  siódmą  zwyczajną  sesję  Rady  Gminy 
Janowiec Kościelny i po powitaniu radnych, gości, oświadczył, iż zgodnie z 
listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec 
ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  osób  stanowi  quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecnych radnych,  stanowi załączniki nr 1, 2 i 3 do protokołu.

–

Ad  pkt.2.  Przewodniczący  Rady  przedstawił  porządek  obrad  ,  który  jest 
następujący:

1. Otwarcie sesji Rady Gminy.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracach Wójta i Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza 

o wykonaniu uchwał Rady.
5. Zgłaszanie interpelacji i zapytań radnych.
6. Informacja na temat aplikowania o środki finansowe z programu Lauder_, Pani Iwona 

Błęcka z Lokalnej Grupy Działania.
7. Ocena stanu zaawansowania prowadzonych przez gminę inwestycji komunalnych.
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2008/2009.
9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych 

przez radnych.
10. Informacja Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych przez pracowników 

samorządowych.
11. Podjęcie uchwał w sprawach:

1) zmiany uchwały budżetowej gminy Janowiec Kościelny na 2009 rok,
2) udzielenia bonifikaty,
3)przeznaczenia do zbycia nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Powierż,
4) przeznaczenia do zbycia nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Jabłonowo,

12.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.
13.Wolne wnioski.

Ad.pkt.3.



Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Protokół wcześniej był wyłożony do wglądu i każdy z radnych miał możliwość 
zapoznania się z jego treścią.
Zatem, czy są pytania odnośnie protokołu z poprzedniej sesji ?

Nikt nie zgłosił uwag.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował głosowanie.

Kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji ?

Ustawowy skład Rady Gminy - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych

Za przyjęciem protokołu - 15 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty jednogłośnie.

Ad.pkt.4.
Informacja  Wójta o pracach Wójta i Urzędu w okresie międzysesyjnym, a 
zwłaszcza o wykonaniu uchwały Rady. 

Wójt  Gminy Pani Danuta Puchalska przedłożyła informację nt. swojej 
działalności  w  okresie  międzysesyjnym  ,  oraz  o  wykonaniu  uchwał  Rady 
Gminy  – która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego  protokołu.

Rada Gminy jednogłośnie i bez uwag przyjęła powyższe sprawozdanie 
do akceptującej wiadomości.

Ad.pkt.5.
Zgłaszanie interpelacji   i zapytań radnych.

Radna  Lipińska  zasygnalizowała,  iż  obecnie   lampy  oświetlenia 
ulicznego  zapalają  się  godzinę  później,  a  w  niektórych  miejscowościach 
oświetlenie pali  się cały dzień. Ludzie do pracy,  a dzieci do szkoły idą po 
ciemku.

Radna Barbara Olszewska potwierdziła informację radnej Lipińskiej. 

Ad.pkt.6.



Informacja na temat aplikowania o środki finansowe z programu Lauder+.
O  zabranie  głosu  i  przedstawienie  tematu  przewodniczący  rady  poprosił 
Dyrektora Lokalnej Grupy Działania Panią Barbarę Tyszko.

Pani Barbara  Tyszko  poinformowała, iż gmina Janowiec Kościelny jest 
członkiem Lokalnej Grupy Działania. Nidzicka L.G.D ogłosiła nabór wniosków 
i są zainteresowani , aby wpłynęło jak najwięcej wniosków. W przyszłym roku 
również  będą  ogłaszane  kolejne  nabory.  Na  dzisiejszym  spotkaniu  chcą 
poinformować jakie będą ogłaszane konkursy i kto może aplikować o środki. 
W miesiącu listopadzie br. Firma AGRO-Partner Pani Iwony Miecznikowskiej 
będzie udzielała pomocy bezpłatnej w przygotowaniu wniosków.
Pani  Dyrektor  wspólnie  ze  swoim  pracownikiem  za  pomocą  prezentacji 
multimedialnej  przedstawiły  poszczególne  konkursy  i  przybliżyły 
zainteresowanym  ,  kto  może  składać  wniosek  i  o  jakie  środki  może  się 
ubiegać, a także jakie musi posiadać własne środki, aby móc przystąpić do 
konkursu. 

Po prezentacji radni i sołtysi zadawali pytania na które przedstawiciel 
LGD udzielili odpowiedzi.

Ad.pkt.7.
Ocena  stanu  zaawansowania  prowadzonych  przez  gminę  inwestycji 
komunalnych.
O  przedstawienie   informacji  przewodniczący  rady  poprosił  Kierownika 
Referatu  Gospodarki  Terenowej  Pana  Stanisława  Wrzeszczyńskiego, 
odpowiedzialnego za inwestycje w gminie.

Kierownik  Wrzeszczyński  poinformował,  iż   w  roku  bieżącym  nie 
prowadzimy  dużych inwestycji. Obecnie realizujemy drogę gminną Janowiec 
Kościelny-Skrody – odcinek o długości 700 mb w kilometrażu od 3 + 400 do 
4+100  na którą otrzymaliśmy z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych kwotę 60 tys. zł. Ogólny koszt zadania – 179.895,10 zł.
Zadanie realizuje wybrana w drodze przetargu Firma Przedsiębiorstwo Robót 
Drogowych z Nidzicy.
Druga  inwestycja  jest  budowa  drogi  powiatowej,  drugi  etap  Piotrkowo-
Bukowiec,  jest  to  nie  nasza  inwestycja,  ale  gmina  partycypuje   50%  w 
kosztach zadania. Ogólny koszt zadania to kwota 349.619,48 zł.
Odcinek drogi o długości 1.300 mb został odebrany, do końca roku w ratach 
uregulujemy należności.
III  inwestycja  –  to  wymiana   kotłowni  i  całej  sieci   w  budynku  świetlicy 
wiejskiej i w pomieszczeniach Centrum Kształcenia na Odległość na Wsiach 
Wykonano kotłownię olejową . Ogólny koszt inwestycji to kwota  24.500,54 
zł., w tym 14.000,00 zł.  otrzymaliśmy z Programu PPWOW.



Ad.pkt.8.
Informacja  o  stanie  realizacji  zadań oświatowych  gminy w roku  szkolnym 
2008/2009.

Zgodnie z nowym brzmieniem ustawy o systemie oświaty obowiązkiem 
organu prowadzącego jest przedstawienie Radzie Gminy  informacji o stanie 
realizacji  zadań  oświatowych  gminy  za  miniony  rok  szkolny,  corocznie  w 
terminie  do 30.10.br.
Na ostatniej sesji taką informację składały nam Panie Dyrektorki , każda ze 
swojej  placówki.  Z  terenu  gminy  w  imieniu  organu  prowadzącego 
szczegółową informację przygotowała na piśmie Pani sekretarz gminy, która 
była  przedmiotem  analizy  na  stałych  posiedzeniach   komisji.  Komisje 
wnioskowały, aby na sesji nie powielać tego tematu, a zatem pytam Państwa 
radnych, czy są jakieś pytania, bądź uwagi w nawiązaniu do przedłożonej 
każdemu radnemu informacji na piśmie.

Nie widzę, zatem przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad.

Informacja  o  stanie  realizacji  zadań oświatowych  gminy w roku  szkolnym 
2008/2009 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Pkt. 9.
Informacja  Przewodniczącego  Rady  Gminy  o  złożonych  oświadczeniach 
majątkowych przez radnych.

Zgodnie  z  ustawą  o  samorządzie  gminnym  spoczywa  na  mnie  taki 
obowiązek ,więc musi on być zrealizowany.

Zatem proszę o wysłuchanie informację o oświadczeniach majątkowych 
złożonych przez radnych.

Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Pkt.10.
Informacja  Wójta Gminy o  złożonych oświadczeniach majątkowych  przez 
pracowników  samorządowych.
O przedstawienie informacji przewodniczący rady poprosił Panią Wójt Danutę 
Puchalską.

Pani  Wójt  gminy przedłożyła informację o złożonych oświadczeniach 
majątkowych, która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Pkt. 11. Podjęcie uchwał.
Pierwsza  uchwała  dotyczy  zmiany  uchwały  budżetowej  gminy  Janowiec 
Kościelny na 2009 rok
O przedstawienie projektu uchwały przewodniczący rady poprosił skarbnika 



gminy Panią Elżbietę Wiśniewską. 

Skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z załącznikami.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
gminy Janowiec Kościelny na 2009 rok ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych 

Za podjęciem uchwały - 15 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”   podjęła uchwałę Nr 
XXVII/159/09  w  sprawie  „  zmiany  uchwały  budżetowej  Gminy  Janowiec 
Kościelny na 2009 rok” która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Drugi  projekt  uchwały  dotyczy  udzielenia  bonifikaty  do  ceny  sprzedaży 
mieszkań komunalnych w budynku mieszkalnym wielorodzinnym zbywanych 
na rzecz najemców. Projekt  uchwały dotyczy zbycia lokali  mieszkalnych w 
budynku komunalnym położonym w msc. Wiłunie 15.
Projekt  uchwały  był  omawiany  na  posiedzeniach  komisji  i  uzyskał  pełną 
akceptację na  zastosowanie bonifikaty.

O  przedstawienie  projektu  uchwały  przewodniczący  rady  poprosił 
Wiceprzewodniczącą Rady Panią Ryszardę Lipińską.

Wiceprzewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych 

Za podjęciem uchwały - 15 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów



Rada Gminy w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”   podjęła uchwałę Nr 
XXVII/160/09 w sprawie „ udzielenia bonifikaty” która stanowi załącznik nr 9 
do niniejszego protokołu.

Trzeci  projekt  uchwały  dotyczy  przeznaczenia  do  zbycia  nieruchomości 
położonej w obrębie ewidencyjnym Powierż, tj. dwóch działek budowlanych w 
Powierżu. W przedmiotowej sprawie prosiliśmy o opinię Rady Sołeckiej.
Taką opinię  otrzymaliśmy od  Sołtysa  wsi,  z  której  wynika,  że  mieszkańcy 
Powierża wyrażają zgodę na zbycie obu działek.
Komisje projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie.

O  przedstawienie  projektu  uchwały  przewodniczący  rady  poprosił 
wiceprzewodniczącą Panią Ryszardę Lipińską.

Wiceprzewodnicząca rady przedstawił projekt uchwały.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto  jest  za  podjęciem uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do  zbycia 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Powierż ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych 

Za podjęciem uchwały - 15 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”   podjęła uchwałę Nr 
XXVII/161/09 w sprawie „ przeznaczenia do zbycia nieruchomości położonej 
w  obrębie  ewidencyjnym  Powierż  ”  która  stanowi  załącznik  nr  10  do 
niniejszego protokołu.

Czwarty  projekt  uchwały  dotyczy  przeznaczenia  do  zbycia  nieruchomości 
położonej w obrębie ewidencyjnym Jabłonowo.
Tu  również  prosiliśmy  Sołectwo  o  opinię  w  tej  sprawie.  Opinia  powinna 
wpłynąć  do  22  października.  Opinia  nie  spłynęła.  Opinia  nie  ma  mocy 
wiążącej, zatem projekt uchwały należy poddać pod głosowanie.

Przed głosowaniem nad projektem uchwały radny Michał  Wiśniewski 
zwrócił się z pytaniem, co będzie jeśli Pani Zdanowska zagrodzi nam drogę i 



nie będzie dojazdu do naszej hydroforni ?

Radny  Bogdan  Tański  poinformował,  iż  z  rozmowy  z  mieszkańcami 
Jabłonowa  wywnioskował  ,  że  mieszkańcy  wyrażają  zgodę  na  sprzedaż 
przedmiotowej  nieruchomości.  Pani  Zdanowska  zainwestowała  duże 
pieniądze w remont szkoły , podniosła prestiż wsi, zatem należy Jej pomóc i 
ułatwić korzystanie z terenu.
Pani Zdanowska prosi, aby Rada Gminy podjęła jak najszybciej decyzję, bo 
ona uzależnia od tego ogrodzenie swojej posesji. Jeżeli nie przekażemy Jej 
działki  wówczas  to  gmina  musi  ogrodzić  posesję  hydroforni,  ponieważ 
Sanepid zaraz zażąda to od gminy.

Kierownik  Wrzeszczyński   zaznaczył,  że  Pani  Zdanowska  wyraziła 
zgodę  na  ogrodzenie  naszej  działki  i  ogrodzenie  swojej  posesji.  Taką 
informację przekazała Panu Szatkowskiemu, który jako administrator studni 
nie widzi żadnych przeciwwskazań, żeby sprzedać grunt Pani Zdanowskiej.

Pani  Wójt  –  Pani  Zdanowska   założy  monitoring   i  przy  wspólnym 
ogrodzeniu,  monitoringiem  objęta  będzie  hydrofornia.  Ponadto  jeżeli  Pani 
Zdanowska  przesunie  się  z  bramą,  my  musimy  zaraz  grodzić  naszą 
hydrofornię.

O  przedstawienie  projektu  uchwały  przewodniczący  rady  poprosił 
wiceprzewodniczącą Panią Ryszardę Lipińską.

Wiceprzewodnicząca rady przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto  jest  za  podjęciem  uchwały  w/s  przeznaczenia  do  zbycia 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Jabłonowo ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych 

Za podjęciem uchwały -  8 głosów
Przeciw -  6 głosów
Wstrzymało się od głosu -  1 głos

Rada  Gminy  w  obecności  15  radnych  –  8  głosami  „za”,  przy  6  głosach 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się „   podjęła uchwałę Nr XXVII/162/09 w 
sprawie  „  przeznaczenia  do  zbycia  nieruchomości  położonej  w  obrębie 
ewidencyjnym  Jabłonowo  ”  która  stanowi  załącznik  nr  11  do  niniejszego 
protokołu.



Ad pkt.12
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.

Odnośnie oświetlenia ulicznego, kierownik Wrzeszczyński  wyjaśnił,  iż 
temat ten będzie jeszcze dziś załatwiony.

Pani Wójt  – być może pali  się  światło w dzień,  ale nie stać nas na 
zainstalowanie wszędzie przełączników satelitarnych, a są to duże pieniądze. 
Jeszcze  w  3  sołectwach  mamy  żarówki,  które  nie  są  energooszczędne. 
Zużycie energii  wzrosło,  a w roku bieżącym trzy razy podniesiona została 
cena  energii.  Brak  wody  przy  cmentarzu  spowodowana  była  awarią  i 
problemem z jej naprawą. Jak będzie robiona droga powiatowa , to zrobimy 
wodę na cmentarzu i wówczas ksiądz będzie za wodę płacił. To jest cmentarz 
parafialny  ,  a  nie   komunalny.  Obecnie  za  wodę  pobieraną  do  mycia 
pomników  na cmentarzu płacą wszyscy mieszkańcy. 
Temat ten w przyszłości należy uregulować.

Ad.pkt.13. 
Wolne wnioski.
W  tym  punkcie  poproszę  o  zabranie  głosu  Panią  Ewę  Szczepkowską  – 
przewodniczącą  Komisji  Rewizyjnej  ,  która  zgodnie  z  wnioskiem  Komisji 
Oświaty   i  Kultury  ma  przedstawić  nam  wyniki  prowadzonej  kontroli   w 
zakresie  dobrowolnych wpłat z tytułu podłączenia do kanalizacji sanitarnej 
mieszkań położonych  w budynkach:  Agronomówki  i  Weterynarii.  Chodzi  o 
jednoznaczną odpowiedz, dlaczego mieszkańcy tych budynków nie podpisali 
umów cywilno-prawnych i nie dokonali dobrowolnych wpłat w kwocie 1.500 zł.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  złożyła  informację  nt.  kontroli 
przeprowadzonej nt. dobrowolnych wpłat z tytułu podłączenia do kanalizacji, 
z której wynika, że nabywcy tych mieszkań zapłacili za koszt podłączenia do 
kanalizacji w cenie zakupu mieszkań.
Informacja stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący rady zwrócił  się  z  pytaniem,  czy ktoś  jeszcze  chce 
zabrać głos w tym punkcie.

Pan Józef Purzycki mieszkaniec Leśniewa zwrócił się z pytaniem, co 
zrobiono  w  jego  sprawie,  tzn.  jaką  otrzyma  rekompensatę  za   wykonaną 
więźbę dachową do modernizowanej przed laty budynku remizy strażackiej w 
Nowej Wsi Wielkiej ?

Przewodniczący  rady  przypomniał,  iż  na  ostatniej  sesji  ustalono,  że 
przedstawiciel  gminy wraz z jednym radnym pojedzie na miejsce do Pana 
Purzyckiego, celem polubownego załatwienia sprawy.  



Kierownik Wrzeszczyński wyjaśnił, iż zgodnie z ustaleniami  na ostatniej 
sesji  wraz  z  radnym  Panem  Wiśniewskim  udali  się  do  Pana  Józefa 
Purzyckiego, celem załatwienia  polubownego sprawy, ale sprawa nie została 
ostatecznie  załatwiona,  gdyż  Pan  Purzycki  chciał  pieniądze,  a  tego  nie 
można zrealizować. Nie ulega wątpliwości, że dla gminy Pan Purzycki zrobił 
dużo, tego nie da się policzyć.
Pan Purzycki  w ramach rekompensaty chce,  żeby wyrównano mu pewien 
areał  gruntu.  Obecnie  nawieziono  mu   kamieni,  żeby  zatrzymać  wodę  w 
rzece. Rzekę zamknął spływający i nawieziony piach na drodze. 

Kierownik Wrzeszczyński proponuje, aby Pan Józef Purzycki wspólnie z 
synem uzgodnili, co potrzebują, co trzeba im zrobić, wówczas gmina wykona 
wskazane prace.

Pani  Wójt  zabierając  głos  w  dyskusji  zaznaczyła,  iż  jest  to  sprawa 
sprzed  10 lat,  zatem nie  zna jej  dokładnie  i  powinna  się  już  przedawnić. 
Biorąc jednak pod uwagę, ze Pan Purzycki był aktywny i pomagał gminie , 
więc wspólnie z komisjami Rady Gminy staramy się sprawę załatwić. 

Sołtys sołectwa Iwany podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do 
wykonania II odcinka asfaltu  na drodze prowadzącej w kierunku  Iwan.

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  przewodniczący  rady  zamkną 
dwudziestą siódmą zwyczajną sesję.

Barbara Szatkowska    Tadeusz Jurkiewicz
    protokołowała                przewodniczył


